
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2009. március 3-án 13 óra 30 perc kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal dísztermében megtartott  nyílt üléséről.

Jelen vannak:  Dr. Pácziné Félix Anna elnök,  Dzsupin Imréné tag, Bánné Veres Zsuzsanna tag, 
Bíró László tag.

Meghívottak:   Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    Dr. Páczi Antal alpolgármester
    Szalai Gábor SzKB elnök
    Dr. Práczki Péter PTB elnök
    Dr. Némedi Edit fogorvos 
    Dr. Külüs Ilona gyermekorvos
    Faragó Anita védőnő 
    Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző, Molnár László ügyintéző 
Megjelent: Micsa Sándor a Bogárzó Egyesület megbízottja

  
Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Köszönti a megjelenteket, a bizottsági ülést 13.30 órakor megnyitja. 
Megállapítja,  hogy négy bizottsági  tag megjelent,  a  bizottság határozatképes,  Borbás  Elvira  tag 
később tud  megjelenni.  A meghívásra  Dr.  Páczi  Antal   és  Dr.  Külüs  Ilona  nem tudott  eljönni, 
beszámolójukat kérték másik időpontra kitűzni. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Bíró László bizottsági tagot kéri 
fel. 
Javasolja, hogy a napirendet az alábbiak szerint fogadják el, mivel egy napirendi ponttal ki kívánja 
egészíteni,  és  az  első  napirendi  pontból  a  háziorvos  és  gyermekorvos  beszámolója  kimarad:  l. 
Fogorvos,  védőnő  beszámolója,  2.  Faállomány  felmérésével  kapcsolatos  tájékoztatás,  3. 
Környezetvédelmi  ismeretek  terjesztésének  előkészítése,  4.  Egészségnap  előkészítése,  5. 
Település  bejárásának  előkészítése  környezetvédelmi  szempontból,  6.  Szemétszedés 
megszervezése, 7. Egyebek.

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére, valamint a napirendi pontokra, azok sorrendjére tett javaslatot 4  igen szavazattal 
elfogadta.

1. Fogorvos, védőnő beszámolója

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kéri Dr. Némedi Edit fogorvost, hogy  a 2008-as évről 
tartson beszámolót és tájékoztassa a bizottságot, hogy a 2009-es évre mit tervez. 

Dr. Némedi Edit fogorvos:  A leválást követően a körzetükben az 5500 főből 4000 fő maradt. Ez a 
betegforgalmon  is  meglátszik,  napi  szinten  kb.  10  beteg  jelenik  meg,  havi  szinten  kétszáz, 
kétszázötven fő.  A rendelés helyszíne változatlanul Monor Damjanich u. 39.  szám alatti  épület, 
váltott  műszakban dolgoznak, hétfőn és szerdán 9.00 órától 15.00 óráig,  kedden és csütörtökön 
14.00 órától 20.00 óráig,  a péntek változó az egyik héten délelőtt, a másik héten délután rendelnek. 
A 2008-as évben megsérült, a helyettesítés a monori kollégák részéről nem volt rugalmas, ezért a 
rendelés  akadozott.   A balesetéből  kifolyólag  a  2009-es  év  nyarán  egy  hónapig,  valószínűleg 
augusztusban  műtét miatt nem fog tudni rendelni, mivel betegállományba lesz, akkor megint 
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helyettesíteni  fogják.  A  prevencióval,  szűréssel  és  gyermekfogászattal  kapcsolatban  azt  tudja 
elmondani, hogy nem sikerült megvalósítani, aminek a balesete is akadálya volt. Sajnos még nem 
találta ki, hogy technikailag, hogy fogja tudni rendelőn kívül megvalósítani. Azt tervezi, hogy ki fog 
menni az iskolába és az óvodába  -  mivel arra nincs lehetőség, hogy a gyerekeket Monorra átvigyék 
-  és  ott végzi el a fogászati szűrést, ami nem lesz  száz százalékos, mivel sem a műszerek sem a 
megfelelő világítás nem áll rendelkezésre. A szűréseket a tavasz folyamán szeretné megvalósítani.
A rendelő bérbeadója szóban jelezte, hogy neki a meglévő szerződés nem jó, fel akarja bontani, de 
egyenlőre  még  írásba  semmit  nem  közölt.   Nagyon  várják,  hogy  Monorierdőn  a  lehetőségek 
mielőbb meglegyenek és helyben tudják folytatni a tevékenységet.  

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: Tudomása  van  arról,  hogy  más  településen,  pl. 
Nyáregyházán, a fogorvos kimegy az iskolába, óvodába és a helyszínen szűri le a gyerekeket és 
akinek problémája van azt berendeli a rendelőbe.  Kéri a doktornőt, hogy ezt ne csak tervezze, 
hanem hajtsa is végre, mert igen sok a panasz mind a két intézményben. Az új rendelőbe kb. egy év 
múlva lehet beköltözni, addig nem lehet halasztani a szűréseket. Sajnos egyre több kritikát kap az 
önkormányzat a rendeléssel kapcsolatban, amit egyre nehezebb kivédeni.  

Dr. Némedi Edit fogorvos: A tavasz folyamán száz százalék, hogy a szűréseket lebonyolítják mind 
a két intézményben, erre ígéretet tesz.  Tavasszal az első félévit, ősszel a második félévit. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Megköszöni a doktor nőnek a tájékoztatását, kérdezi a 
jelenlévőket,  hogy  kíván  e  valaki  a  beszámolóhoz  hozzászólni.  Megállapítja,  hogy  nem.  Kéri 
Faragó Anita védőnőt, hogy beszámolóját tartsa meg. 

Megérkezik  Borbás Elvira bizottsági tag. A jelenlévők száma: 5 fő 

Faragó Anita védőnő:  2008. január 1-től a védőnői szolgálat átkerült Monorról a Monorierdei 
Községi  Önkormányzathoz, ami nagy változásokat eredményezett. 2007. májusáig ketten látták el a 
védőnői teendőket, 2008-tól egyedül végzi a feladatot helyettesítésben, ami azt eredményezi, hogy a 
helyettesített  körzet  egészségügyi  mutatóit  nem  lehet  pontosan  elemezni.  A  tanácsadások 
megtörténnek, de a családlátogatásokat nem tudja maradéktalanul teljesíteni. Pozitívum, hogy 2008. 
évben nem volt koraszülött, de egy fejlődési rendellenességgel született, annak ellenére, hogy az 
anya  részt vett minden vizsgálaton. Nagyon jó mutató, ami talán a tanácsadásnak is köszönhető, 
hogy  egyre  több  anya  szoptatja  csecsemőjét  félévig  illetve  egy  évig.   A tavalyi  évben  két 
gyermekbántalmazási eset is volt,  de a több látogatással és tanácsadással sem lehetett észrevenni. 
2008.  évben  nagyon  magas  volt  a  terhességmegszakítások  száma  Monorierdőn.  2007  óta 
rendszeresen  vannak az  iskolába a  fogamzásgátlással  és  a  terhesség megszakítással  kapcsolatos 
felvilágosító előadások. A településen magas a be- és elköltözés gyakorisága. A gondozott §-16 éves 
gyermekek közel 30 %-a küzd megélhetési problémákkal. A roma  kisebbség aránya 20 %-ra tehető. 
Nagy probléma a gyermekek magas száma, az ápolatlanság, a rendszertelen óvodába és iskolába 
járás, illetve a fejtetvesség, annak ellenére, hogy az önkormányzat  ingyenes tetűirtószert biztosít. 
Az  ÁNTSZ  tájékoztatása  szerint,  ha  szülő  nem  írtja  gyermeke  fejéből  a  tetűt,  akkor  nem 
kötelezhető, nem szankcionálható. A dohányzás továbbra is nagy problémát jelent. Egyre magasabb 
a dohányzó iskolások száma, és egyre több közülük a kisiskolás. A gyermekkori dohányzás szintén 
a  hátrányos  helyzetű  családokban  gyakoribb.  Nagy  probléma,  hogy  a  családok  nem  mennek 
szűrésekre, annak ellenére, hogy tájékoztatva vannak, ezért nagyon fontos lenne, hogy legalább a 
fogászati szűrés megtörténjen fél évente.  A költségvetési tervezetbe betervezték a fogamzásgátló 
eszközök és a tetűirtó szer költségét, amit az idén is szeretne megkapni, mivel nagy az igény rá.
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi a megjelenteket, hogy van e a beszámolóval 
kapcsolatban hozzászólásuk. Megállapítja, hogy nincs. Kéri a védőnőt, hogy az egészségnapra a 
2009-es évben is készítsen elő egy vetélkedőt, mivel tavaly is nagy sikere volt. 

2. Faállomány felmérésével kapcsolatos tájékoztatás 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: A  2008.  október  30.-ai  határozat  alapján   az 
önkormányzat belterületén lévő faállományt fel kellett mérni, hogy egy faállomány tervet tudjanak 
készíteni. A felmérés elkészült és 2300 db fát számoltak meg. Köszöni a felmérést végzőknek a 
segítséget.  Tudja, hogy az önkormányzat saját magának és a lakosságnak is azt ígérte, hogy a ciklus 
végére  megduplázzák  a  falállományt,  de  a  felmért  darabszámból  is  látszik,  hogy lehetetlenség, 
mivel nagyon magas anyagi vonzata lenne, amit az önkormányzat nem tud finanszírozni.  Azt tudja 
ígérni, hogy az elkövetkező időben is fognak ültetni az utcákba fákat, mint ahogy tették azt az előző 
években is, ennek érdekében lehetőséget meg fognak ragadni.  A kemping területét szeretnék rendbe 
tenni, és mint az Hornyák Balázs képviselő úr javasolta a beteg nyárfákat ki kell szedni és úgy 
ültetni új fákat, facsoportokat.  

Juhász   Sándor polgármester:   Kéri a bizottságot, hogy a beteg, veszélyes fák kivágását sürgesse, 
addig míg baleset nem történik, mivel azon a területen rendezvényeket is tartanak.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: Javasolja,  hogy hozzanak  egy határozatot,  hogy a 
kemping területén lévő beteg nyárfákat  vágják ki, a területet egyengessék el, és utána a rendbe tett 
területre  ültessenek  fákat.  A határozatot  a   képviselő-testület  elbírálná.  Kérdezi,  hogy  van  e 
valakinek hozzászólása, kérdése.

Vargáné Vass Éva jegyző: Vad Mária alpolgármester asszony, Dr. Páczi Antal alpolgármester és 
Hornyák  Balázs  képviselő  úr  volt  megbízva  azzal,  hogy a  faállományt  felmérje  2008.  február 
végéig, a faállomány  fejlesztési terv előkészítéséhez. Az önkormányzat  9/2008-as  rendeletének  8. 
§ (2) bekezdése  kimondja, hogy a település faállományának védelme és fejlesztése érdekében a 
környezetvédelmi alap terhére   2009.  év  végéig   faállomány fejlesztési  tervet   készít,  mely az 
önkormányzat környezetvédelmi programja részeként folyamatosan karbantartandó. A fákat érintő 
út  és  közmű  csak  a  faállomány  fejlesztési  tervvel  összhangban  létesíthető.   A feladatnak  az 
alpolgármesterek  és  a  képviselő  úr  eleget  tett,  amit  a  képviselő-testület  rájuk  bízott.  Ezzel 
kapcsolatban azt kérte a környezetvédelmi ismeretekkel  és végzettséggel rendelkező kollégától, 
hogy azzal  a javaslattal  kapcsolatban - ami a képviselő-testület 2008. február 26-ai ülésére nem 
ment be, mert a bizottságnak még azzal dolga van -, az észrevételeket tegye meg.   

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Csak a faállomány fejlesztési terv  előkészítését kellett 
elvégezni,  de  a  Vad  Mária  alpolgármester  asszony  külön  készített  egy  javaslatot,  ami  nem az 
előkészítésről szól, hanem  már túl van az előkészítési fázison. 

Vargáné Vass Éva jegyző:  Az a kérése, hogy azt az előterjesztést, ami február 26-án érkezett, ami 
egy faállomány fejlesztési terv,  növénytelepítési koncepcióra javaslat, a bizottság véleményezze, 
hogy a képviselő-testület elé lehessen terjeszteni.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Azt javasolja, hogy az alpolgármester út és a képviselő 
úr által elkészített előterjesztést szavazzák meg, és a másikat egyenlőre tegyék félre. Az anyag túl 
hosszú ahhoz, hogy rögtön áttanulmányozzák és döntést hozzanak. 
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Vargáné Vass Éva jegyző: A kolléga elmondaná azokat az észrevételeket, amivel az előterjesztést 
módosítani kellene. 

Molnár  László  főelőadó:  A  fent  megjelölt  előterjesztést  elolvasva  megállapítható,  hogy  a 
bevezetésben  megfogalmazott  célok  összhangban  vannak  településünk  Önkormányzatának 
célkitűzéseivel,  és  a  hatályos  9/2008.  (VIII.01.)Kt.  rendelet  a  helyi  szintű  környezetvédelmi 
szabályokról című rendelettel.
Az ökológiai tézisek környezetvédelmi szakmai szempontból kifogástalanok.

A készítő  által  alapul  vett  Monortól  átvett   rendezési  terv  szakmai  szempontból  kritikán  aluli, 
teljesen  elhibázott,  minden  jogalapot,  és  ésszerűséget  nélkülöző  a  zöldterületek  elhelyezkedése, 
valamint azok minősítése miatt. A tervet egy felülnézeti képen a telekhatárok, és tulajdonviszonyok 
rendezése nélkül rajzolták meg..
A  felsorolásokhoz  mellékletben  csatoltam  térképvázlatot,  azon  jelölve  Hrsz.-szerint  a  nem 
önkormányzati ingatlanokat.

A terv alapján felsorolt ingatlanokat tételesen nézve.
Szabadság  utca  végén  203.Hrsz.  Magdics  István  ingatlana  643  m2.terület,  melyre  a  tervezet 
készítője  erdőt  telepítene./  Az erdő terület  1500.m2, illetve  e  fölötti  m2 terület  kell  legyen,  ez 
környezetvédelmi szakmai meghatározás. Az erdő telepítéshez azonban terület, terv, és engedély 
szükséges./

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  A magánkézben  lévő,  nem  önkormányzati  területre  nem  tud  az 
önkormányzat erdőt  telepíteni, hacsak meg nem vásárolják. 

Molnár László főelőadó:  Szakhatósági engedély kell hozzá, erdőt nem lehet csak úgy ültetni.
Szabadság utca 1864-1867 Hrsz Szilágy Andrea tulajdona
Ősz utca  1687 Hrsz. Regdan  József tulajdona
Ősz utca  1688-1690 Hrsz. Magyar Állam tulajdona kezelő a Magyar Közútkezelő .Kht.
4.-es főút vasút közötti terület:
2220 Hrsz., 2230 Hrsz Nyerki Györgyi tulajdona
2221 Hrsz., 2222 Hrsz., 2223 Hrsz. Kiss Erzsébet tulajdona
2224 Hrsz., 2223 Hrsz. Magyar állam tulajdona kezelője Magyar Közútkezelő Kht.

A felülnézeti képen látható, hogy a területen ingatlanok, utcák helyezkednek el, a tervezett véd erdő 
sem a telekhatárokat, sem a tulajdoni viszonyokat nem veszi figyelembe.

A Pacsirta utca 288  Hrsz. Vida László tulajdona
                           289  Hrsz. Pinhák Rudolfné tulajdona
                           290  Hrsz. Koltai Éva, Mátrai Vilmos tulajdona
                           291  Hrsz. Lacza Péter tulajdona
                           292  Hrsz. Dr.Lacza Emilné tulajdona, ahova a tervezet készítője játszóteret, 
közparkot szeretne. Ezeken a telkeken már fa nem nagyon van, be vannak kerítve és van ahol épület 
is van.

A felsorolásból látható, hogy a tervezet készítője magánterületű ingatlanok betelepítését javasolja. 
Kérdés a továbbiakban beszerezhető e a tulajdonosok hozzájárulása, a fatelepítéshez, az ingatlan 
átminősítéséhez  /hiszen  ingatlanuk  építési  telek,  ezáltal  emelt  értékű  ,  vagy  az  önkormányzat 
kisajátítási eljárást kezdeményez, melynek az azonnali és feltétlen kárpótlás a következménye, az 
esetleges perek lezárultával/ ?
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Monori út 2105 Hrsz. ingatlan helyszínrajzán még az odatelepített szennyvízátemelő, és a hozzá 
kerített füves rész sincs feltüntetve, és jogilag rendezve, hiszen ez a víz csatornának az átemelő 
telepe, ami csak a rendezési terven látszik, de nincs kivonva a közös területből, nincs saját helyrajzi 
száma,  még  nem került  Monorierdő  tulajdonába.  A rendezési  terv  úgy ábrázolja,  hogy ez  egy 
rendezett terület, de a hiba kiderül, ha az önálló rész helyrajzi számát keressük A rendezési tervhez 
csatoltam  a  hivatalos  helyszínrajzot.  A  telek  nyeles  kialakítása  miatt  az  önkormányzat  által 
használhatatlan  részt  a  terület  rendezése  során  célszerű  lenne  a  2106-2108  hrsz.  ingatlan 
tulajdonosainak megvételre felajánlani.
A régi strand területre jelenleg építési engedély kérelme van folyamatban az Önkormányzatnak, 
melynek része a parkosítási terv , melyet szakemberek terveztek. Itt a fatelepítési koncepciója a terv 
készítőjének nem áll meg. 
A Makkos  park  területére  nyertes  pályázat  van,  melynek  része  a  szakemberek  által  készített 
parkosítási terv. Meg is kezdődött a beruházás, nem érti oda még mit akar az előterjesztő ültetni.

A kemping  területre  pályázatot  kíván  önkormányzatunk  kiírni,  tehát  a  hasznosítástól  függ  a 
növényzet telepítése. Úgy tudja, azért javasolta Hornyák Balázs képviselő úr, hogy ha nem lesz 
visszatelepítve a fa, a bevételt a környezetvédelmi alapba különítsék el.
A tervezet készítője helytelenül állapítja meg , hogy a veszélyes fák kivágása megtörtént, mert a 
területen túlkoros vágásérett fák vannak, melynek túltartása veszélyforrás.
Vad Mária  a Betonút, Nyáregyházi út zöld folyosó kialakítását tervezi. A fenti utcák az országos 
közúthálózatban a 46103.jelet  /  un.  Nyáregyházi  út  /  kapták,  mely egybefüggően a  4-es számú 
főúttól Nyáregyházáig vezet, és a  Magyar állam tulajdona kezelője az Magyar Közútkezelő Kht. A 
fasor telepítéséhez terv, és engedély szükséges. A 4.es számú főút területére is az  előbb vázoltak 
érvényesek a  burkolat  széltől  számított  4 méter  szélességben,  tehát  a Barátság utca szélén is  a 
Magyar Közútkezelő Kht hozzájárulása szükséges.

A Szabadság utcában tervezett zöldfolyosó nem veszi figyelembe, hogy utca 16 méter széles, és  a 
javasolt platán fa 28-30m magasra nő meg teljes  kialakult lombkoronája 20-21m átmérőjű.
Rendezési terv alapján több utca szélesítésére van szükség, tehát a beültetett fákat később át kell 
telepíteni.
A felsorolásban szereplő Harmat utca egy nagy szakaszon nem a helyes nyomvonalon halad, ezért 
először  célszerű  lenne  az  utat  műszakilag  helyes  nyomvonalra  helyezni,  és  a  temetőig  előírt 
szélesítést elvégezni. A Fenyő utca ugyan ez az eset.
A temető terv tartalmazza majd a temetőterület kialakítását parkosítással, tehát célszerűnek tartom 
szakemberek által készített terv elfogadását arra a területre.

Monorierdő területén az utak űrszelvényeit ki kell alakítani, a vízelvezető árkok járdák megépítése 
után lehet pontosan meghatározni a betelepítendő fák helyét, ez által a darabszámot és az ott lévő 
szabad tér szabja meg a telepíthető fa fajta típusát.
A tervezet 3562 db. fa telepítését javasolja, talajcseréket, öntözést, parkok kialakítását.
Véleménye szerint a jelenlegi forráshiány, eszközök, berendezések hiánya nem teszi lehetővé az 
ilyen mértékű telepítést, parkok építését a közeljövőben.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: Egyenlőre  az  előterjesztést  félreteszik,  de  a 
hasznosítható  javaslatokat  figyelembe  fogják  venni.  Most  az  első  előterjesztést  -  amit  az 
alpolgármester úr és a képviselő úr készített – kell megszavazni, hogy a felmérést a faállomány 
fejlesztési terv elkészítéséhez elfogadják.  

Vargáné Vass Éva jegyző:  Javasolja a következő határozati javaslatot: A bizottság javasolhatja a 
képviselő-testületnek, hogy  Dr. Páczi Antal alpolgármester és Hornyák Balázs képviselő által 
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készített faállomány fejlesztési tervet fogadja el azzal, hogy a  9/2008.(VIII.01.) Kt. rendelet 8. § (2) 
bekezdése alapján a végleges tervezetet a  képviselő-testület  az Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottság előkészítésében bonyolítva 2009. november 30-ig tárgyalja. 

Továbbá elmondja még: így van idő arra, hogy a kérdéses tulajdoni viszonyok is rendeződhetnek és 
van idő arra, hogy a bizottság   átgondolja, és alaposan előkészíthesse a képviselő-testületnek ezt a 
döntést, mivel hosszú távú döntésről van szó, mert az elkövetkező öt-tíz évben meg fogja határozni 
Monorierdő küllemét.  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Úgy gondolja, hogy ők nem szakértők a faállomány 
fejlesztési terv elkészítésében.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: A bizottság  javasolhatja  a  képviselő-testületnek,  hogy  az  ügyben 
szakértőt bízzon meg, mivel nem várható el a bizottságtól, hogy mindenhez értsen, természetesen a 
lehetséges  szakmai segítséget megadják. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban  van e 
még valakinek hozzászólása, javaslata. Megállapítja, hogy nincs.

Dr.  Pácziné   Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság   javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy  Dr.  Páczi  Antal  alpolgármester  és  Hornyák 
Balázs  képviselő  által  készített  faállomány  fejlesztési  tervet  fogadja  el  azzal,  hogy  a 
9/2008.(VIII.01.) Kt rendelet 8. § (2) bekezdése alapján a végleges tervezetet a képviselő-testület 
az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság előkészítésében  bonyolítva 2009. november 30-ig 
tárgyalja. A bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy az ügyben szakértőt bízzon meg.

A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 2/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

     A faállomány fejlesztési tervről

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság  javasolja a képviselő-testületnek, hogy  Dr. Páczi 
Antal  alpolgármester  és  Hornyák  Balázs  képviselő  által  készített  faállomány  fejlesztési  tervet 
fogadja  el  azzal,  hogy a   9/2008.(VIII.01.)  Kt  rendelet  8.  §  (2)  bekezdése  alapján  a  végleges 
tervezetet  a  képviselő-testület   az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi Bizottság előkészítésében 
bonyolítva 2009. november 30-ig tárgyalja. 

Határidő: 2009. áprilisi  soros ülés   
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

Dr.  Pácziné   Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság   javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy  a  faállomány  fejlesztési  terv  elkészítéséhez 
szakértőt bízzon meg. 
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 3/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

         Faállomány fejlesztési terv készítéséhez  szakértő megbízásáról

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság   javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy   a 
faállomány fejlesztési terv elkészítéséhez szakértőt bízzon meg. 

Határidő: 2009. áprilisi soros ülés 
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Szó  volt  arról  is,  hogy  a   kemping  területén  felmért  veszélyessé 
nyilvánított, korhadt nyárfák kivágásra kerülnek. Javasolni kellene a képviselő-testületnek, hogy ezt 
a  javaslatot  fogadja  el  és  bízzon meg valakit,  aki  a  munkát  elvégzi.  Ez  hatósági  feladat,  mert 
kormányrendelet szerint  a jegyzőnek kötelessége az életre és vagyonra veszélyes fákat kivágatni, 
indokolt esetben ezzel a jogkörével él is.

Dr.  Pácziné   Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság  javasolja a képviselő-testületnek, hogy a  kempingnél felmért veszélyessé nyilvánított, 
korhadt nyárfákat vágassa ki és a feladat elvégzéséhez kérjen be ajánlatokat. 
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 4/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

          Veszélyes fák kivágásáról

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság   javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy   a 
kemping  területén  felmért  veszélyessé  nyilvánított,  korhadt  nyárfákat  vágassa  ki  és  a  feladat 
elvégzéséhez kérjen be ajánlatokat. 

Határidő: 2009. áprilisi soros ülés 
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Javasolja  a  bizottságnak,  hogy  Vad  Mária  alpolgármester  asszony 
előterjesztését a következő bizottsági ülésen tűzze napirendre. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: A  bizottság  nem  kíván  a  következő  ülésen  az 
előterjesztéssel foglalkozni. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Javasolja a bizottságnak, hogy a faállomány fejlesztési terv napirendre 
tűzésével  egy  időben  tűzze  napirendre  a  bizottság  az  októberi  soros  ülésén.  Kéri,  hogy  az 
előterjesztés tárgyalásánál a hivatal által elkészített észrevételeket vegyék tudomásul. 

Dr. Pácziné  Félix Anna szavazásra bocsátja azt, hogy az Egészségügyi és Környezetvédelmi 
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Bizottság Vad Mária alpolgármester asszony előterjesztését a faállomány fejlesztési terv napirendre 
tűzésével egy időben tárgyalja meg.  
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 5/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

 Vad Mária alpolgármester előterjesztéséről

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  úgy  dönt,  hogy   Vad  Mária  alpolgármester 
asszony előterjesztését a faállomány fejlesztési terv napirendre tűzésével egy időben tárgyalja meg. 

Határidő:  folyamatos 
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

Szalai Gábor  SzKB elnöke: Kéri, hogy a határozatba ne csak a kemping, hanem a strand területén 
lévő veszélyes tölgyfákra vonatkozóan is döntsön a bizottság,  mert  nagyobb szél,  vihar esetén 
karvastagságú ágak szakadnak le, ami veszélyes. 

 
Dr.  Pácziné Félix  Anna bizottság elnöke: a  faállomány fejlesztési  terv elkészítése  előtt  végig 
nézik a beteg fákat és amit szükséges a balesetek elkerülése végett, le fogják gallyaztatni. 

Dr.  Pácziné   Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a faállomány fejlesztési terv elkészítése előtt  a 
strand területén a veszélyes fákat mérje fel  és a balesetek elkerülése végett az intézkedést tegye 
meg.    
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 6/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

Veszélyes fák felméréséről a strand területén

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy  a 
faállomány fejlesztési  terv elkészítése előtt  a strand területén a  veszélyes  fákat  mérje  fel   és a 
balesetek elkerülése végett az intézkedést tegye meg.

Határidő:  folyamatos 
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

3.Környezetvédelmi ismeretek terjesztésének előkészítése

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kéri Borbás Elvira tagot, hogy ismertesse elképzeléseit.
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Borbás Elvira bizottsági tag: Javasolja, hogy a gyereknappal kapcsolják össze a környezetvédelmi 
napot,  és az iskolát,  óvodát  fel kell kéri, hogy olyan programokat és feladatokat állítsanak össze, 
ami  a  korosztálynak  megfelelő.  Kéri  a  polgármesteri  hivatalt,  hogy  keresse  meg  levélben  az 
intézményvezetőket,   hogy a  május  22-én  sorra  kerülő  gyermeknapon  olyan  környezetvédelmi 
ismeretekkel kapcsolatos vetélkedőket szervezzenek, bemutatókat és  előadásokat tartsanak, ami 
érdekli a gyermekeket. A javaslatokat, programot az áprilisi bizottsági ülésig készítsék el. Kérdezi a 
jegyző asszonyt, hogy a környezetvédelmi alapban szereplő százezer forint, ami a környezetvédelmi 
ismeretek bővítésére lett tervezve felhasználható e. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Igen.  A  9/2008.  Kt.  rendelet  9.  §  j.  pontja  kimondja,  hogy  a 
környezetvédelmi  alapot  a  közigazgatási  területen  a  következő  célokra  lehet  felhasználni:  A 
települési  környezetvédelem  népszerűsítésére.  A h./  pont  kimondja,  hogy  a  környezetvédelmi 
tájékoztatások,  előadások  költségeinek  fedezésére,  környezetvédelmi  ismeretek  terjesztésére, 
környezetvédelmi nevelésre. Javasolja, hogy a bizottság ne várjon az áprilisi ülésig, hanem március 
végén tartson egy rendkívüli ülést, mert az intézményeknek nem lesz idejük az előkészületekre.  A 
külső előadók meghívása esetén pl. az időpontokat le kell egyeztetniük. Amennyiben nem ilyen 
programra gondol a bizottság, akkor konkrétan el kell mondani az intézményvezetőknek, hogy a 
bizottság  mire  gondolt.   Egyeztetés  után  meg  lehet  hívni  az  intézményvezetőket  az  áprilisi 
bizottsági ülésre, ahol a nem tisztázott kérdéseket meg lehet beszélni. 

Borbás  Elvira  bizottsági  tag: Arra  gondoltak,  hogy a  pedagógusok különböző  kérdés  sorokat 
állítanak össze és vetélkednek a gyerekek. Az első három helyezettnek  ajándékot szeretnének adni, 
amit  az  említett  pénzből  finanszíroznának.  Nem  gondoltak  előadókra,  úgy  gondolják,  hogy  a 
pedagógusok képesek arra, hogy a tanulókat megismertessék a környezetvédelem fontosságával. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Javasolja a bizottságnak, hogy a bizottság elnökét hatalmazza fel arra, a 
két  intézményvezetővel  külön  egyeztessen,  mert  ő  fogja  tudni  konkrétan  elmondani,  hogy  a 
bizottság  mire  gondolt.  Ez  sokkal  rövidebb  időt  vesz  igénybe,  mintha  a  hivatal  levelezne  a 
vezetőkkel. 

Dr.  Pácziné   Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság  megbízza a bizottság elnökét, hogy az intézményvezetőkkel egyeztet a gyermeknapon 
történő környezetvédelmi ismeretek terjesztésével kapcsolatban.     
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 7/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

  Az EKB elnökének megbízásáról

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság úgy dönt,  hogy megbízza az EKB elnökét, hogy 
az  intézményvezetőkkel  egyeztet  a  gyermeknapon  történő  környezetvédelmi  ismeretek 
terjesztésével kapcsolatban.   
  
Határidő: 2009. március 31. 
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke
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4. Egészségnap előkészítése

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A napirendi ponttal kapcsolatban elkívánja mondani, 
hogy az egészségnap   szervezését  Dr. Páczi Antal alpolgármester  vállalta, de Hornyák Balázs 
képviselő úr is  felajánlotta, hogy próbál egy egészségbuszt szerezni és abba lenne lebonyolítva. 
Erre a pontos választ csak a következő héten fogják megkapni, addig más irányba nem érdemes 
szervezni. 
Kérdezi, hogy van e a napirenddel kapcsolatban hozzászólás, javaslat? Megállapítja, hogy nincs. 

5. Település bejárásának előkészítése környezetvédelmi szempontból 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A képviselő-testületi ülés március 26-án lesz. Péntekre 
27-ére szerették volna a bejárást lebonyolítani, de a polgármester úr részéről elhangzott,  hogy mért 
nem a testületi ülés előtt járja le a bizottság a települést, akkor a tapasztaltakat  még az nap meg is 
tudnák tárgyalni.

Borbás Elvira bizottsági tag: Javasolja, hogy a polgármesteri hivatal egy emailban tájékoztassa a 
képviselőket a bejárásról,  vagy a testületi ülésre szóló meghívóval együtt értesítse. 

Juhász Sándor polgármester: Addig még minden bizottság tart  ülést, amibe minden képviselő 
benne van. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Kérdezi, mennyi  időt vesz igénybe a bejárás?

Borbás Elvira bizottsági tag: Körülbelül két órát.

Vargáné Vass Éva jegyző: Kérdezi, hogy az emailban  a március 26-a 13.00 óra megfelel-e.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna bizottság elnöke: Igen.  Kérdezi,  hogy van-e  még  valakinek kérdése, 
javaslata. Megállapítja, hogy nincs.

Dr.  Pácziné   Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság  kezdeményezi,  hogy  a  képviselő-testület  tagjai  2009.  március  26-án  13.00  órakor  a 
település bejárását bonyolítja le környezetvédelmi szempontból. 
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 8/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

A település bejárásának lebonyolításáról környezetvédelmi szempontból

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság úgy dönt,  hogy a képviselő-testület tagjai 2009. 
március 26-án 13.00 órakor a bejárja a települést környezetvédelmi szempontból. 

Határidő: 2009. március 26. 
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke
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6. Szemétszedés  megszervezése 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Tájékoztatja a bizottságot, hogy a Bogárzó Egyesület 
2009-ben nem szervezi a szemétszedést, csak részt kíván venni. Ehhez kér segítséget a bizottságtól. 

Micsa  Sándor  a  Bogárzó  Egyesület  megbízottja: Konténert  kell  rendelni,  amit  a  KÖVÁL 
biztosított.  A monori szemétbánya bezárt,  ezért azt sem lehet tudni, hogy a szemetet hova lehet 
elszállítani. Be kell szerezni zsákokat és védőfelszereléseket, pl. kesztyűt, ami nagyon fontos. Az 
állomás környékét mindig megtisztítják, a külterületet ő vállalta. Sajnos megint nagyon sok szemét 
halmozódott  fel.  Jó  lenne  szankcionálni  azokat  a  személyeket,  akik  a  külterületre  lerakják  a 
szemetet. 

Juhász  Sándor  polgármester: A  vasúti  felüljárónál  kihelyezte  a  hivatal,  hogy  a  szemetet 
hatóságilag tilos lerakni. Annak ellenére kb. hat köbméter szemét van lerakva. A büntetéssel nem 
sokat érnek el, az emberek gondolkodás módját kellene megváltoztatni. 

Micsa Sándor: Azért gondolt arra, hogy a büntetési tételt is ki kellene írni, hogy elrettentő legyen 
és az emberek inkább konténerbe gyűjtsék a szemetet. 

Vargáné Vass  Éva jegyző: Van rá szabálysértési  jogi szabály,  a  kiszabható összeg is  meg van 
határozva. Sajnos azokat, akik lerakják a szemetet nagyon ritka esetben lehet beazonosítani. 

Borbás Elvira bizottsági tag: Vállalja a bizottság nevében, hogy megszervezik a szemétszedést. A 
tervezett  időpontja  2009. április  24 és  25-e.  Azért  tervezték két  napra,  mert  24-én pénteken az 
iskolásokkal, óvodásokkal tervezték és 25-én szombaton a lakosság szedné. A környezetvédelmi 
alapban  szemétgyűjtés  reklámozására,  megszervezésére,  lebonyolítására  150.000.-  Ft  van 
elkülönítve. A plakátok elkészítését vállalja, aminek kihelyezésére meg fogja keresni a hivatalt. Az a 
kérése a hivatal felé, hogy a konténereket rendelje meg. 

Juhász sándor polgármester: Az előző szemétszedésnél az egyesület  megrendelte a konténert, 
amit ki is fizetett  és még rendelt a hivatal is három vagy négy db-ot, amit a hivatal fizetett.

Borbás Elvira bizottsági tag: Kérdezi, hogy mennyibe kerül egy konténer?

Micsa Sándor: Egy konténer húszezer forint.

Borbás  Elvira  bizottsági  tag: Akkor  a  konténerekre  el  is  fogy  a  150.000.-  Ft-ot.   A 
környezetvédelmi alapba a lakosság környezetvédelmi szerveződésére is van 100.000.- Ft, amiből 
meg tudják vásárolni a felszereléseket, védőeszközöket. 

Micsa Sándor: Érdemes a boltokkal felvenni a kapcsolatot, ők is szoktak segíteni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Az a kérése,  hogy az egyesületek részére is  legyen 
meghívó küldve, és a szemétszedés időpontja jelenjen meg a Mi újság Monorierdő újságban is.  

Juhász  Sándor  polgármester: Kérdezi,  hogy  esős  idő  esetén,  mikor  lesz  megtartva  a 
szemétszedés?  Erről  ezen  az  ülésen  kellene  döntenie  a  bizottságnak,  ez  fontos  a  konténer 
megrendelése miatt. 
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Javasolja, hogy a szemétszedés   2009. április 17. és 18-
án legyen, ha esik az eső akkor 2009. április 24. és 25-én. 

Szalai Gábor SzKB elnöke: A Cinka Panna soron utcabizalmit kellene kinevezni,  aki vállalná ott a 
szemétszedés irányítását. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Kérdezi, hogy,  van-e még valakinek kérdése, javaslata. 
Megállapítja, hogy nincs.

Dr. Pácziné  Félix Anna szavazásra bocsátja azt, hogy a szemétszedés időpontja 2009. április  17 és 
18-án, esős idő esetén 2009. április 24 és 25-én legyen megtartva. 
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

 9/2009.(III. 03.) EKB
       határozata

                    Szemétszedés időpontjáról

Az Egészségügyi  és Környezetvédelmi Bizottság úgy dönt,  hogy a  településen a  szemétszedést 
2009. április 17. és 18-án, esős idő esetén 2009. április 24. és 25-én tartják meg. 

Határidő: folyamatos
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

Egyebek

Szalai Gábor SzKB elnöke: Kéri, hogy a hirdetőtáblákat a közmunkások havonta takarítsák le, 
mert rég lejárt hirdetményeket tartalmaznak. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A hirdetőtábla takarításának semmi akadálya. A saját hirdetményt le 
fogja szedni. 

Dzsupin Imréné bizottsági tag: Több lakos megkereste, hogy az utcákra helyezzenek ki szemetes 
kukákat. Kérdezi, hogy megoldható e  tíz darab rögzített fém kuka kihelyezése. A Fürdő utca és az 
óvoda közötti részre nagyon nagy szükség lenne rá.

M  olnár László  ügyintéző:   Megjegyzi,  hogy a  településen  már  van  kihelyezve  kuka,  amibe  a 
lakosság  rendszeresen a  háztartási szemetet gyűjti, tehát nem tölti be a funkcióját. 

Szalai  Gábor SzKB elnöke:   Valóban szükség  lenne  rá.  Hiányolja,  hogy a  boltok  előtt  nincs 
kihelyezve. Nagyon kellene a COOP Áruház és a Látvány Pékség elé.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kéri, hogy a településen a tíz darab rögzített fém kukát a 
hivatal helyezze ki. 

Borbás Elvira bizottsági tag: Tudja, hogy a szelektív hulladékgyűjtés technikai okok miatt nem 
jöhet létre, mégis kéri a gyűjtő edényzetek elhelyezését az iskola mellé, hogy meg lehessen tanítani, 
hogyan kell szelektíven gyűjteni. 
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Juhász Sándor polgármester: Nem tudják a szelektív hulladékgyűjtést megoldani addig, míg az új 
hulladéklerakó meg nem nyílik. Nincs olyan kocsi, ami  a hulladékgyűjtőket fel tudná emelni, ezért 
a KÖVÁL nem szállítja el,  nem megoldott az ürítés. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A 2009-es évben szeretnék a hulladékgyűjtő szigeteket 
kialakítani, hogy ha a szállítás megoldott lesz, akkor a hulladékgyűjtőket csak ki kell helyezni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Kérdezi a bizottság tagjait és  a jelen lévőket, hogy az 
elhangzottakon kívül  van  e  még valakinek hozzászólása,  kérdése,  javaslata.  Megállapítja,  hogy 
nincs, az ülést 15 óra 10 perckor bezárja. 

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna  Bíró László    
bizottság elnöke  jegyzőkönyv hitelesítő

Kifutné Szerencsi Ildikó
jegyzőkönyvvezető


